

EFA Online Presidium Conference, September 28, 2020, 6 pm

Franco Giori (SUI), Petr Riedl (CZE), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Missing sorry: Jürgen Albrecht (GER)

Meeting points

1. Opening / Welcome

Franco Giori opens the 5th Presidium Conference in 2020. The invitation to this meeting (as an Online-Conference) has been duly given and the agenda presented is accepted without amendment.

1.1 Minutes Bureau Conference 28-06-2020

The minutes of the Bureau meeting of 28.06.2020 are approved.

2. Messages

2.1 general

It was important that in the field season games - though very limited - were organized in the individual nations.

It will be a challenge for every member association to carry out the indoor season under reduced conditions. We will continue to have to live with the corona pandemic and can only play if the hygiene concepts are strictly observed.

2.2 IFA

- The women's world championship will take place from 13.-17. July 2021 in Jona. Necessary preliminary investigations by TSV Jona and the Swiss Fistball Association have been initiated, so that a final decision can be expected by the end of October at the latest. Franco Giori accepts the request of the DFBL (request from Jona and IFA) to set the World Cup date for 14-18 July 2021. This would suit the German Bundesliga.

- With the International German Gymnastics Festival 2021 in Leipzig, a big fistball event for all ages and levels awaits the fistball community (Wednesday, May 12th to Sunday, May 16th, 2021).

The fistball tournaments - including an IFA Major World Tour event - are planned for the same period.

There will also be a world premiere: the IFA 2x2 Fistball World Championship. (The game is played in teams of two without substitutes on a field with a size of 10 x 3 meters.) The finals are planned for the city center of Leipzig.

3. EFA competitions 2021

3.1 Champions Cups indoor

After intensive discussion, the Women's and Men's Champions Cups indoor for January 2021 will be canceled due to the Covid-19 pandemic and postponed by one year.

The organizers continue to exist.

3.2 EM 2021 in Kaltern / ITA

The planning is in progress.

3.3 Champions Cups Women (Jona) and Men (Linz) - organization problems

Since Jona may take over the women's world championship, a new host must be found. Swiss Fistball is in discussion with SVD Diepoldsau.

The situation in Linz - two playing fields are probably necessary - has yet to be clarified (Gerhard Zeller).

4. Calendar 2021-23

The calendar, updated by Josef Andolfatto, is added to the minutes.

5. European Youth Cup

5.1 Consultation of the JEP committee on the regulations

The JEP committee has now given feedback on the newly drafted regulations. Josef Andolfatto will work in the marginal change requests so that the regulations can then be finalized.

Franco Giori will discuss the "JEP budget" with Rudi Fehle.

5.2 EFA-JEP Signet (logo)

The EFA Presidium found the changed logo to be good. The coordination with the JEP committee will follow.

These points should be finally clarified by the next meeting at the end of November

6. Finances

6.1 EFA Financial Regulations

Jürgen Albrecht was unable to attend the meeting. Therefore this point is not addressed.

7. Miscellaneous

7.1 Survey, type of conference

The chosen type of conference ("teams") needs to be improved until the next meeting.

7.2 next online conference

Monday, November 30, 2020, 6:30 p.m.

European Fistball Association

Franco Giori
President

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, September 30, 2020

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

EFA Online Präsidiums-Konferenz, 28. September 2020, 18:00 -19:30 Uhr

Franco Giori (SUI), Petr Riedl (CZE), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Entschuldigt: Jürgen Albrecht (GER)

Tagungspunkte**1. Eröffnung/Begrüßung**

Franco Giori eröffnet die 5. Präsidiumskonferenz im Jahr 2020. Die Einladung zu dieser Sitzung (als Teams-Konferenz) erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wird ohne Änderungswünsche angenommen.

1.1 Protokoll Präsidiumskonferenz 29-06-2020

Das Protokoll der Präsidiumskonferenz vom 29.06.2020 wird genehmigt.

2. Mitteilungen**2.1 allgemein**

Es war wichtig, dass in der Feldsaison ein – wenn auch sehr eingeschränkter – Spielbetrieb in den einzelnen Nationen organisiert wurde.

Für jeden Mitgliedsverband wird es eine Herausforderung, die Hallensaison unter den einschränkenden Bedingungen durchzuführen. Wir werden weiterhin mit der Corona-Pandemie leben müssen und können nur unter strikter Beachtung der Hygienekonzepte spielen.

2.2 IFA

- Die Frauen Weltmeisterschaft soll vom 13.-17. Juli 2021 in Jona stattfinden. Notwendige Vorabklärungen des Vereins TSV Jona und des Verbandes Swiss Faustball sind in die Wege geleitet worden, so dass bis spätestens Ende Oktober eine endgültige Entscheidung erwartet werden kann. Franco Giori nimmt den Wunsch der DFBL entgegen (Anfrage Jona und IFA), den WM Termin auf den 14. – 18. Juli 2021 zu legen. Dies käme der deutschen Bundesliga entgegen.

- Mit dem Internationalen Deutschen Turnfest 2021 in Leipzig wartet ein großes Faustballfest in allen Alters- und Spielklassen auf die Faustball-Community (Mittwoch, 12. bis Sonntag, 16. Mai 2021). Die Faustball-Turniere – inklusive einem IFA Major World Tour Event – sind für denselben Zeitraum geplant. Auch eine Weltpremiere wird es geben: die IFA-Kleinfeld-WM. (Gespielt wird in Zweiertteams ohne Auswechselspieler auf einem Feld mit der Größe von 10 x 3 Metern.) Die Finalspiele sind im Stadtzentrum von Leipzig vorgesehen.

3. EFA Wettbewerbe**3.1 Wettbewerbe 2021****3.1.1 Champions Cups indoor**

Nach intensiver Diskussion werden die Women's und Men's Champions Cups indoor für Januar 2021 infolge Covid-19-Pandemie abgesagt und um ein Jahr verschoben. Die Ausrichter bleiben bestehen.

3.1.2 EM 2021 in Kaltern/ITA

Die Planungen laufen.

3.1.3 Champions Cups Women (Jona) und Men (Linz) - Durchführungsprobleme

Da Jona eventuell die Frauen Weltmeisterschaft übernimmt, muss ein neuer Ausrichter gesucht werden.

Swiss Faustball ist mit dem SVD Diepoldsau im Gespräch.

Die Situation in Linz – wahrscheinlich sind zwei Spielfelder notwendig – muss noch geklärt werden (Gerhard Zeller).

4. Terminkalender 2021-23

Der von Josef Andolfatto aktualisierte Terminkalender wird dem Protokoll angefügt.

5. Jugend Europapokal

5.1 Vernehmlassung JEP-Gremium zu den Reglements

Das JEP-Gremium hat inzwischen eine Rückmeldung zu dem neu ausgearbeiteten Reglement gegeben.

Josef Andolfatto wird die marginalen Änderungswünsche einarbeiten, damit das Reglement anschließend definitiv beschlossen werden kann.

Das „JEP-Budget“ wird Franco Giori mit Rudi Fehle besprechen.

5.2 EFA-JEP Signet (Logo)

Das veränderte Logo wird vom EFA-Präsidium für gut befunden. Die Abstimmung mit dem JEP-Gremium folgt.

Bis zur nächsten Sitzung Ende November sollen diese Punkte endgültig geklärt sein

6. Finanzen

6.1 EFA-Finanzordnung

Jürgen Albrecht konnte nicht an der Sitzung teilnehmen. Deshalb wird dieser Punkt nicht behandelt.

7. Verschiedenes

7.1 Umfrage, Konferenzform

Die gewählte Konferenzform („Teams“) ist bis zur nächsten Besprechung noch verbesserungsbedürftig.

7.2 nächste Online – Konferenz

Montag, 30. November 2020, 18:30 Uhr

European Fistball Association

Franco Giori
Präsident

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, 30. September 2020

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)